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Algemene Ledenvergadering van Vereniging Plaatselijk Belang op 21 april 2022 om 20.00 uur 

in de Klameare 

 

1. Welkom en opening 

“Eindelijk …!” Hiermee heet voorzitter Richard de Vries in een goed gevulde Brijbekzaal de 

ca. 50-60 belangstellenden van harte welkom. Na twee jaren van uitgestelde en digitale 

vergaderingen  is het fijn weer fysiek bij elkaar te kunnen komen. Alvorens over te gaan tot 

de opening van de vergadering stelt hij voor 1 minuut stilte in acht te nemen voor 6 leden die 

ons in het afgelopen jaar ontvallen zijn. 

 

2. Vaststellen van de agenda 

Aan agendapunt 8. ‘Bestuursverkiezing’ wordt Bouwe Rijpma toegevoegd als herkiesbaar 

bestuurslid. De agenda wordt vastgesteld. 

 

3. Mededelingen van de secretaris 

Secretaris Sandra Buijs begint met de vraag aan de aanwezigen om de presentielijst te 

tekenen. Voor eventuele nieuwe leden liggen aanmeldformulieren en Nieuwsbrieven klaar.   

Aanwezig namens de fracties zijn Uilkje Attema (CDA), Aagje Bouwhuis (PvdA) en Jikkie 

Ruiter (FNP). Namens de gemeente is Yvonne Sieswerda (stads-, dorp- en 

wijkcoördinator/omgevingsmanager Afsluitdijk) aanwezig. 

Er is een aantal afmeldingen binnen gekomen van: Simonia de Boer (bestuurslid PB), Johan 

en Henny de Jong, Wouter Sanders, André Visser, Bernard Reekers, Matteke de Vries, Tjitske 

Gietema, Max Spoelder en Jacoline Engelmoer (fractie Nieuw Sociaal). Klaas de Bok komt wat 

later. 

Richard voegt hieraan nog de huidige stand van zaken m.b.t. de muziektent toe. De 

duurzaamheid van de muziektent is recent besproken met de commissie en OVW/PW. 

Conclusie was dat de muziektent qua opslag en onderhoud zeer intensief is en dat er gezien 

de leeftijd van de muziektent bij gebruik een potentieel risico kan ontstaan voor de 

veiligheid. Besloten is dat de muziektent wordt afgeschaft. Het resterende bedrag komt apart 

op de rekening van PB te staan voor een eventuele nieuwe vergelijkbare bestemming. 

 

4. Notulen jaarvergadering d.d. 29 april 2021 

De notulen van de jaarvergadering van 2021 worden per pagina doorgenomen en akkoord 

bevonden. 

 

5. Jaaroverzicht 2021  

-Het draaiorgel, zoals vanouds weer te zien en te horen bij de ingang van de Klameare bij 

aanvang van de vergadering, is een onderdeel van PB. De orgelmannen draaien al zo’n 13 

jaar, het hele jaar door in weer en wind en promoten hiermee de stad Workum. 

-PB is tijdens dit bestuursjaar vooral bezig geweest met de Klameare, waar sinds 2019 

problemen spelen. Het Stichtingsbestuur Klameare, waarin Keimpe zitting heeft namens PB, 

doet hierin overigens het meeste werk. 

-Het ledenaantal van PB fluctueert door natuurlijk verloop. Om nieuwe leden te werven werd 

tijdens de Winterfair een actie georganiseerd, die een flink aantal nieuwe leden (ca. 20) 

opleverde. In vervolg hierop zullen ledenwerfacties per wijk plaatsvinden. 

-Afgelopen jaar bekroop PB het gevoel dat de kloof tussen Workum en (grotere) gemeente(s) 

groter lijkt te worden. Met onze stadscoördinator Yvonne wordt geprobeerd de bestaande 

contacten goed te onderhouden. 
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-De Kwaliteitsimpulsprojecten stonden dit jaar op een lager pitje. De upgrade van de 

noordelijke ingang van Workum, Trekwei/Prystershoek, wacht op asfalteren door de 

gemeente. Een tweede groot project is het kruispunt Aldewei/Begine/Hearewei/Spoardyk. 

Dit wacht op de eventuele nieuwbouwplannen van de Klameare. Daarnaast ontstond ook 

vertraging doordat alles vanwege corona digitaal moest. 

-Er loopt contact met de werkgroep Stadspark, die tot doel hebben het park van Workum 

aantrekkelijker te maken. 

-PB is betrokken bij de plannen voor Thomashof Zuid en houdt hier een vinger aan de pols. 

-Ook de ontwikkelingen m.b.t. een Knarrenhof worden gevolgd. Een initiatief van onder op, 

dat nog stuit op problemen omdat niet alle partijen hetzelfde willen. 

-Na de stilte die werd gevoeld door al het digitale vergaderen en de lange adem projecten 

kwam er weer inspiratie na de geslaagde Winterfair, doordat er direct resultaat werd gezien. 

Dit kreeg vervolg tijdens Himmeldei, een geslaagd eerste evenement van dit kalenderjaar. 

Hopelijk volgen er de komende tijd meer van dit soort activiteiten. Bijv. met groen?! 

Al met al was het toch een heel positief bestuursjaar ondanks corona. 

 

Er wordt gelegenheid gegeven om vragen te stellen. 

- Waar komt de Knarrenhof? Antwoord: Een serieuze optie hiervoor is de Vicariswei. De 

verkopende partij is welwillend, evenals Knarrenhof en ook PB, maar de gemeente is er 

nog niet uit. Kitty Postma (initiatiefnemer Knarrenhof) merkt op dat de gemeente gaat 

kijken of het bebouwbare stuk groter kan worden gemaakt. 

- Er zijn zorgen over de verkeersdrukte op de brug bij de haven/sluis. Ook de Hearewei 

staat onder druk. “We lopen achter de feiten aan.” Antwoord: PB heeft ook nog geen 

oplossing, maar heeft wél aandacht voor het probleem. 

- Is PB actief bezig met projecten voor het geld uit het Windpark?  

Antwoord: hierover is onlangs nog overleg geweest met OVW en Jacob van der Valk 

(Adviesraad Omgevingsfonds), maar er zijn nog geen concrete projecten ingediend. 

 

6. Financieel verslag 2021 

Penningmeester Keimpe Bekkema krijgt het woord. Hij licht een paar punten uit het verslag 

toe. De inkomsten uit contributie zijn hoger door Winterfair en andere wervingsacties. De 

inkomsten van het draaiorgel waren lager door corona. De boekhouding van het draaiorgel is 

geïntegreerd in die van PB. Te zien is ook de bijdrage van de glasvezelpromotie t.b.v. de 

sportclubs. Aan de uitgavenkant zien we lagere bestuurskosten door corona. Wel zijn extra 

drukwerkkosten gemaakt voor promotie (o.a. project Glasvezel) en ledenwerving. Conclusie: 

er is afgesloten met een positief resultaat. 

 De balans laat een totaal eigen vermogen van €111.065,- zien. Aangestipt worden nog even 

de jaarlijkse afschrijving van de draaiorgel-aanhanger en de jaarlijkse aflossing van Stichting 

Buitensport. 

 

Peter Tolsma doet verslag van de kascommissie. Tweede kascommissielid is Petra Dijkstra. 

De kascommissie is op 11 april 2022 bij de penningmeester geweest, waar zij de boeken van 

2020 en 2021 heeft gecontroleerd. De unanieme conclusie was dat alle stukken aanwezig zijn 

en dat de vereniging in een stabiele financiële toestand verkeert. Aan de penningmeester 

wordt decharge verleend. 

Petra blijft kascommissielid. Peter treedt na 3 jaar uit de kascommissie. Er wordt een oproep 

gedaan voor nieuwe kascommissieleden. Auke van Keulen en Geert Wind bieden zich aan als 

respectievelijk kascommissielid en reserve-kascommissielid. 
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7. Vaststellen begroting 2022 

Keimpe geeft vervolgens nog een korte toelichting op de begroting.  

PB telt momenteel ca. 590 leden. Op de begroting staan vooral standaardkosten. De post 

‘Ontwikkeling nieuw beleid’ is opgenomen voor zaken die in de toekomst eventueel op het 

pad van PB komen. 

 

De begroting voor 2022 wordt goedgekeurd. 

 

8. Bestuursverkiezing 

Na drie termijnen in het bestuur is Corrianna niet herkiesbaar. Richard omschrijft haar als 

“rots in de branding, gedreven, intelligent”. Corrianna kan terugkijken op een aantal 

zichtbare, blijvende projecten in de stad zoals het speelschip en de bewegwijzering. 

Corrianna wordt heel hartelijk bedankt en krijgt een cadeau en bloemen uitgereikt. 

Bouwe Rijpma, “de energieke senior”, wordt met applaus herkozen. Ook Sandra Buijs wordt 

voor een nieuwe termijn van 3 jaar herkozen. Hessel Wesselius wordt herkozen voor een jaar 

(in verband met de continuïteit van het bestuur). 

Eleanor Tillema wordt voorgesteld als nieuw bestuurslid. Zij is een betrekkelijk nieuwe 

Workumer, wat past in het zoeken naar een goede mix in het bestuur. Zij wil graag haar 

steentje bijdragen voor de stad Workum die haar en haar gezin tot nu toe al zoveel goeds 

heeft gebracht. Met een applaus treedt Eleanor toe tot het bestuur. 

 

PAUZE 

Aansluitend:   presentatie ‘Workum weer Groen’ 

             presentatie Stand van zaken Klameare 

 

Na de pauze krijgen eerst de orgelmannen Jappie Feenstra en Jan de Vries een presentje uitgereikt 

als dank voor hun inzet met het draaiorgel. En degene die ook eens wil draaien is altijd welkom, aldus 

Jappie. 

 

Vervolgens krijgt Miks van Schelven de gelegenheid zijn verhaal te doen. Kijkend op ‘Workum troch 

de tiid’ zag hij hoeveel groen er uit Workum is verdwenen. De groep Workum weer Groen is zo’n 6 

jaar geleden ontstaan als actiegroep tegen het kappen van grote bomen in Workum. Na een 

rustigere periode door corona is men nu bezig met de heropstart en heroriëntatie. Er zijn gesprekken 

met gemeente, woningbouwverenigingen, particulieren, provincie, werkgroep Stadspark, Plaatselijk 

Belang. Voorheen werden vooral de nadelen van bomen gezien. De voordelen moeten duidelijker 

worden, zoals bijvoorbeeld het geven van schaduw. De houding t.a.v. groen is in de afgelopen 6 jaar 

wel veranderd. Het doel nu is om de groep Workum weer Groen om te vormen van actiegroep naar 

meedenkers (met expertise). Miks doet een oproep aan geïnteresseerde Workumers om de groep te 

komen versterken. 

 

Daarna geeft Bauke Tuinstra, architect met Workumer roots, een presentatie van zijn plannen voor 

een nieuwe Klameare. Hij laat eerst een aantal voorbeelden van zijn werk in Friesland zien en toont 

aan de hand van oude kaarten de ontwikkeling van de stad Workum. Hij legt uit hoe hij verschillende 

factoren van de opdracht verwerkt heeft in zijn plannen. Belangrijk is dat het moet gaan om een 

plezierig en efficiënt gebouw, met Workumer identiteit. Er moet aandacht zijn voor omwonenden, 

voor het inpassen van bevoorrading en parkeren, voor budget en duurzaamheid en voor de plek in 

de stad (gezien structuur van de stad en historisch). 

 

Een tweede vragenronde volgt: 
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Klaas de Bok: Er zijn zorgen over groen, maar vooral ook over infrastructuur. De Hearewei wordt 

zwaar belast, mede ook vanwege de werkzaamheden bij It Soal. Antwoord: Door het laden en lossen 

áchter het gebouw wordt afstand gecreëerd vanaf de kruising. Dit punt heeft de aandacht. Bomen 

zijn door de gemeente geïnventariseerd en gewaardeerd. Er zal worden geprobeerd zoveel mogelijk 

de bestaande bomen te handhaven. Richard voegt hieraan toe dat stedenbouwkundigen hier ook van 

meet af aan rekening mee hebben gehouden. De werkgroep Parkeer- en Verkeerplan kijkt eveneens 

naar de verkeerskundige veiligheid. 

 

Hielke Bandstra bevestigt dat inderdaad de intensiteit, onveiligheid van het knelpunt wordt bekeken.  

 

De Hearewei kan niet makkelijk aangepast worden. Het doel is nu het kruispunt vriendelijker maken. 

 

Kan het niet in de RK kerk, nu de bouw van appartementen daar niet doorgaat? Antwoord: Er is 

toentertijd gekozen uit een top 4 van locaties. Bij het ombouwen van een historisch pand, zoals de 

katholieke kerk, is het zeer moeilijk om hier een exploitabel vriendelijke en duurzame Klameare van 

te maken. 

 

Bauke Tuinstra voegt toe dat nu de centrale plek ook dubbelgebruik als voordeel heeft. 

 

Auke van Keulen heeft gemerkt dat er behoefte is aan een gezellige plek waar mensen contact 

kunnen zoeken, waarop Roelof Fopma bevestigt dat dit inderdaad is wat het Klameare-bestuur ook 

wil. 

 

Kan de nieuwe Klameare niet op de hoek van de oude sporthal komen? Antwoord: Deze plek 

eindigde weliswaar hoog in de locatiekeuze, maar de huidige optie is dichter bij het centrum. 

Daarnaast vond men het minder fraai voor het aanzicht van de nieuwe Rolpeal en blijkt daar 

bovendien een grote gasleiding te liggen. 

 

Henk de Boer merkt op dat veel mensen waarschijnlijk niet met de auto naar de Klameare komen en 

bovendien ook nog vaak ’s avonds, waardoor extra drukte van autoverkeer wel mee zal vallen. 

 

Wanneer gaat er gebouwd worden? Antwoord: Dit gaat nog wel enkele jaren duren. Het speelt al 

sinds 2019. 

 

Jannie Westerhuis geeft aan dat de buurt zich zorgen maakt over wat er gebeurt als de Pipegaal leeg 

komt. Het is nu al een hangplek voor jeugd. Graag ziet men dat het gebouw z.s.m. gesloopt wordt. 

Antwoord: PB zal hier ook aandacht aan schenken. 

 

Richard bedankt beide sprekers van harte en reikt hen een presentje uit, om vervolgens door te gaan 

naar de officiële rondvraag. 

 

 

9.  Rondvraag 

Is er al een bestemming voor de grond waar nu nog de christelijke school staat? Antwoord: PB is door 

de gemeente benaderd om hierover mee te denken. 

 

Klaas de Bok vraagt zich als hondenbezitter af of uitbreiding mogelijk is van het aantal plekken waar 

hondenuitwerpselen kunnen worden weggegooid. Yvonne Sieswerda (ook hondenbezitter) antwoord 

hierop dat de gemeente als beleid heeft dat er om de zoveel meter een dergelijke afvalbak is. 
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Uitbreiding van het aantal afvalbakken is prijzig. De bakken kosten per stuk ca. €2.000,- euro. De 

zakjes mogen overigens ook in de grijze containers. 

 

Klaas de Bok merkt vervolgens op dat sommige woningen in Thomashof worden gebruikt als 

recreatiewoningen. Er is geen handhaving. Hoe gaan we hiermee om? Antwoord: Recreatief gebruik 

van woningen is wel een aandachtspunt van PB. Het alleen recreatief gebruiken van woningen is 

volgens PB niet wenselijk. PB is met de situatie in Thomashof niet bekend en dit wordt meegenomen 

naar het overleg met de gemeente. 

 

Henk de Boer brengt het veel gemaakte wandelrondje via Trekwei en provinciale brug onder de 

aandacht. Het voetpad houdt ter hoogte van de boerderij van Jellesma op. Kan dit niet een stukje 

doorgetrokken worden? Antwoord: Het is een onderdeel van het project Parkeer- en Verkeerplan. 

Het wordt gecombineerd met groot onderhoud. 

 

Hille Faber heeft een verheugende mededeling. Er zijn op cultuurgebied twee projecten in Workum 

die goedkeuring hebben gekregen (programma Arcadia). 

 

Jacob vd Valk geeft nog een tip aan het bestuur mee m.b.t. het windmolenpark; zorg ervoor dat het 

onderwerp over het fietspad op de politieke agenda komt, voordat er weer provinciale verkiezingen 

zijn. 

 

Leendert van Tuinen vraagt zich af of het einde van de muziektent ook het einde van de 

muziekactiviteiten betekent? Antwoord: Deze activiteiten zijn ook mogelijk op andere plaatsen, met 

tijdelijke voorzieningen of zonder tent. 

 

10.  Sluiting 

Na de laatste vragen bedankt Richard iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en sluit de vergadering. 

 

 


